



ກອງປະຊຸມນຳສະເໜີໂຄງການໂຄງການກອງທຶນສິ່ງເສີມ ການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນໃນ ສປປ ລາວ – LAFF ສະໜັບສະໜູນໂດຍລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ໂດຍຜ່ານທະນາຄານເພື່ອການພັດທະນາຂອງປະເທດເຢຍລະມັນ (KfW)

ໃນວັນພະຫັດ, ວັນທີ 29 ຕຸລາ ປີ 2020, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ) ໂດຍການຮ່ວມມືກັບບໍລິສັດທີ່ປຶກສາດ້ານການເງິນ ແລະ ການກະສິກຳ (AFC) ຂອງ ສ.ເຢຍລະມັນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມນຳສະເໜີໂຄງການກອງທຶນ LAFF II ບາດກ້າວທີ່ສອງເພື່ອນຳສະເໜີແຜນການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການບາດກ້າວທີ່ສອງລວມທັງແຜນວຽກຂອງໂຄງການດັ່ງກ່າວ.

ທ່ານ ນາງ ວັດທະນາ ດາລາລອຍ, ຮອງຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທັງເປັນປະທານຄະນະຊີ້ນຳໂຄງການກອງທຶນ LAFF ໄດ້ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານກອງປະຊຸມ ແລະ ທ່ານ Jan Wiegelmann, ຜູ້ອຳນວຍການອົງການ KfW ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໄດ້ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານຮ່ວມ. ໃນກອງປະຊຸມແມ່ນມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 16 ທ່ານເຊິ່ງມາຈາກຄະນະຊີ້ນຳ ແລະ ຄະນະຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານກອງທຶນ LAFF ຈາກ ທຫລ, ຕົວແທນຈາກອົງການ KfW ປະຈຳ ສປປ ລາວ ແລະ ທີມງານທີ່ປຶກສາຂອງບໍລິສັດ AFC. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງມີອີກ 3 ທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມທາງໄກ (on-line) ເຊິ່ງລວມມີ: ທ່ານຜູ້ຈັດການໂຄງການຂອງອົງການ KfW ປະຈຳຢູເລີຍ Frankfurt, ສ. ເຢຍລະມັນ; ທ່ານຜູ້ຈັດການໂຄງການຂອງບໍລິສັດ AFC ປະຈຳຢູນະຄອນບອນ, ສ. ເຢຍລະມັນ ແລະ ທ່ານຫົວໜ້າທີມງານທີ່ປຶກສາຂອງບໍລິສັດ AFC ຈາກປະເທດສິລັງກາ.



ກອງທຶນສິ່ງເສີມການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນໃນສປປລາວ (Lao Access to Finance Fund– LAFF) ແມ່ນໄດ້ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 2014 ໂດຍໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ໂດຍຜ່ານທະນາຄານເພື່ອການພັດທະນາຂອງປະເທດເຢຍລະມັນ (KfW) ແລະ ມີຈຸດປະສົງເພື່ອສິ່ງເສີມການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນສຳລັບຈຸລະວິສາຫະກິດ ແລະ ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍໃນເຂດຊົນນະບົດຂອງ ສປປ ລາວ. ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີການສ້າງຕັ້ງກອງທຶນດັ່ງກ່າວ, ເງິນກູ້ແບບມອບເໝົາງວດທຳອິດຈຳນວນ 3 ລ້ານເອີໂຣ (ລວມທັງການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການຈຳນວນເງິນ 0.8 ລ້ານເອີໂຣ) ໄດ້ຖືກປ່ອຍໃຫ້ທະນາຄານ ເອຊີລີດາລາວ ຈຳກັດ ເຊິ່ງເປັນສະຖາບັນການເງິນທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ (PFI) ແຫ່ງທຳອິດ ແລະ ທະນາຄານດັ່ງກ່າວກໍໄດ້ນຳເອົາໄປປ່ອຍກູ້ຕໍ່ໃຫ້ແກ່ຫົວໜ່ວຍຈຸລະວິສາຫະກິດ ແລະ ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ (MSEs) ຈຳນວນ 2,300 ຫົວໜ່ວຍ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ, ແລະ ໄດ້ຊຳລະຄືນທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍໃຫ້ແກ່ກອງທຶນ LAFF ທັນຕາມກຳນົດເວລາ ແລະ ຄືບຖ້ວນ. ໃນປີ 2019, ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກປະຕູຄຳໄດ້ຖືກຄັດເລືອກເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການ ແລະ ໄດ້ຮັບເງິນກູ້ແບບມອບເໝົາຈຳນວນ 3 ຕື້ກີບຈາກກອງທຶນ LAFF ແລະ ໄດ້ນຳເອົາໄປປ່ອຍກູ້ຕໍ່ໃຫ້ແກ່ຈຸລະວິສາຫະກິດຈຳນວນ 65 ຫົວໜ່ວຍທີ່ມີການດຳເນີນງານຢູ່ແຂວງວຽງຈັນ. ຍ້ອນເຫັນວ່າການດຳເນີນງານຂອງກອງທຶນດັ່ງກ່າວໃນບາດກ້າວທຳອິດປະສິບຜົນສຳເລັດເປັນຢ່າງດີ, ລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນຈຶ່ງໄດ້ຕົກລົງໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນທຶນເພີ່ມເຕີມເປັນບາດກ້າວທີ່ສອງຈຳນວນ 6 ລ້ານເອີໂຣ (ພ້ອມດ້ວຍໂຄງການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດຈຳນວນເງິນ 0.8 ລ້ານເອີໂຣຕື່ມອີກ) ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານກອງທຶນດັ່ງກ່າວໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ມີຄວາມຍືນຍົງ.

ໂຄງການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ກອງທຶນ LAFF ບາດກ້າວທີໜຶ່ງ (LAFF I) ແມ່ນເລີ່ມຕົ້ນໃນເດືອນກັນຍາປີ 2017 ໂດຍການສະໜອງການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການຈາກບໍລິສັດ AFC ແລະ ໄດ້ສິ້ນສຸດລົງໃນເດືອນສິງຫາປີ 2020. ໃນຕອນທ້າຍຂອງໂຄງການ, ເຈົ້າຂອງໂຄງການເຊິ່ງລວມມີ ທຫລ ແລະ KfW ເຫັນໄດ້ເຖິງໝາກຜົນຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ແລະ ໄດ້ຕົກລົງໃຫ້ມີການສືບຕໍ່ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເປັນບາດກ້າວທີສອງເຊິ່ງເລີ່ມຕົ້ນໃນເດືອນ ກັນຍາ ປີ 2020 ແລະ ມີກຳນົດເວລາທັງໝົດ 3 ປີ.

ໂດຍອີງຕາມແຜນການປະຕິບັດງານ, ໜຶ່ງໃນບັນດາກິດຈະກຳເລີ່ມຕົ້ນຂອງໂຄງການແມ່ນການຈັດກອງປະຊຸມເປີດໂຄງການເພື່ອນຳສະເໜີກ່ຽວກັບໂຄງການ, ແຜນວຽກ ແລະ ບຸລິມະສິດກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ຈຸດປະສົງຕົ້ນຕໍໃນການຈັດກອງປະຊຸມໃນມື້ນີ້ແມ່ນເພື່ອ:

- ນຳສະເໜີ ແລະ ສົນທະນາກັນກ່ຽວກັບແຜນວຽກທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາຍໃນໄລຍະເວລາບາດກ້າວທີ 2 ຂອງໂຄງການ;
- ແລກປ່ຽນແນວຄຳຄິດຄຳເຫັນກ່ຽວກັບແຜນການທີ່ສະເໜີ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຕົກລົງກັນກ່ຽວກັບການປັບດັດ ແລະ ຮັບຟັງຂໍສະເໜີແນະນຳກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາຍໃນຊ່ວງໄລຍະເວລາຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.
- ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນແລະສະເໜີກິດຈະກຳໂດຍສະເພາະກິດຈະກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບອົງປະກອບທີໃໝ່ທີ 3 (ມາດຕະຖານການຄຸ້ມຄອງດ້ານສັງຄົມແລະສິ່ງແວດລ້ອມ), ອົງປະກອບທີ 4 (ການເງິນແບບດິຈິຕ້ອນ), ແລະອົງປະກອບທີ 5 (ການເງິນສີ່ຂຽວ).

ກອງປະຊຸມໄດ້ດຳເນີນເປັນເວລາເຄິ່ງວັນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ມີການສົນທະນາປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບໂຄງການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ໂຄງການກອງທຶນ LAFF II, ເຊິ່ງລວມມີປະເດັນຕ່າງໆດັ່ງລຸ່ມນີ້:

- ໄດ້ສັງລວມບັນດາຜົນສຳເລັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການກອງທຶນ LAFF I;
- ໄດ້ນຳສະເໜີກ່ຽວກັບແຜນວຽກຂອງໂຄງການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ໂຄງການກອງທຶນ LAFF II ເຊິ່ງປະກອບມີສອງອົງປະກອບຫຼັກ ແລະ ສາມອົງປະກອບເພີ່ມເຕີມທີ່ເປັນໜ້າວຽກປຶ້ນອ້ອມ;
- ສົນທະນາປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບແຜນວຽກເຊິ່ງສຸມໃສ່ແຜນວຽກກ່ຽວກັບການອອກປະກາດແຈ້ງການເພື່ອໃຫ້ມີການສະເໜີຂໍທຶນເຊິ່ງໄດ້ວາງແຜນການອອກແຈ້ງການດັ່ງກ່າວໃນເດືອນ ມັງກອນປີ 2021 ແລະ ການເບີກຈ່າຍເງິນກູ້ໃນເດືອນເມສາປີ 2021.



ໃນຕອນທ້າຍຂອງກອງປະຊຸມ, ທ່ານປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ສະແດງຄວາມເພິ່ງພໍໃຈໃນການອອກແບບໂຄງການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດເຊິ່ງເປັນການອອກແບບທີ່ສອດຄ່ອງກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດຂອງລັດຖະບານ ສປປ ລາວ ສຳລັບຊ່ວງໄລຍະເວລາ 5 ປີຂ້າງໜ້າ. ທ່ານປະທານກອງປະຊຸມໃນນາມການນຳຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຍັງໄດ້ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນຍາທີ່ຈະໃຫ້ການປະກອບສ່ວນ ແລະ ຊີ້ນຳນຳພາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍ. ສຸດທ້າຍ, ທ່ານປະທານກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ກໍ່ຄືທະນາຄານເພື່ອການພັດທະນາຂອງ ສ. ເຢຍລະມັນ (KfW) ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານການເງິນແກ່ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ແລະ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບໍລິສັດທີ່ປຶກສາ AFC ທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານ ແລະ ການດຳເນີນງານຂອງກອງທຶນສິ່ງເສີມການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນໃນ ສປປ ລາວ (LAFF) ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ມີຄວາມຍືນຍົງໃນໄລຍະຍາວພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານຂອງທະນາຄານແຫ່ງສປປ ລາວ ຕະຫຼອດໄປ.

ຂ່າວ ແລະ ພາບ: ກົມບໍລິຫານທະນາຄານ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.